

AMÉRASIA

FILM FESTIVAL

www.amerasiafestival.com

- *Immediate Press Release*

*French follows

Friday March 4th, 2011

A Great Success at the Opening Gala of the 2nd edition of AmérAsia Film Festival in Montreal

AmérAsia kicked off its warm and heartfelt opening gala at Cinémathèque Québécoise last night, March 3rd with the attendance of a great number of public, CTV Montreal and Asian communities' media, as well as Canadian, Korean, Hong Kong and Japanese government related officers. AmérAsia has brought together a large number of Asian communities to watch the film, ONE BIG HAPA FAMILY and to participate in the panel discussion on intermarriage in the Japanese community in Canada. The festival continues with a great selection of Asian and Asian inspired films this weekend, **March 4-6** and next weekend **March 11-13** at Cinémathèque Québécoise, CinéRobothèque-NFB, and J.A. de Sève Cinema.

AmérAsia celebrates the diversity of Asian and Canadian culture and its integration in Canada. The festival presents more than **22 international films** and videos from 10 countries, with this year's highlight on South Korean cinema, and **5 special film events** comprising practical workshops and seminars for film professionals and for the general public.

We hope you all enjoy AmérAsia!

Bon festival!

Film Highlights:

THE CLONE RETURNS HOME – Directed Kanji Nakajima

SAT MAR 5th, 17:00

Best Visual Achievement - New York Asian Film Festival

BARKING DOGS NEVER BITE – Directed by Bong Joon-Ho

SAT MAR 5th, 17:00

International Film Critics Federation Award of Young Asian filmmakers at the 25th Hong Kong International Film Festival



5049, St-Urbain, Montréal, QC H2W 1Z5 Canada

Tel: (514) 564-0838 Fax: (514)439-1283

www.cine-asie.ca

AMÉRASIA

FILM FESTIVAL

www.amerasiafestival.com

A BRAND NEW LIFE – Directed by Ounie Lecomte

SAT MAR 5th, 19:00 and SUN MAR 6th, 21:30

Winner of the Asia Pacific Screen Award and the Asian Film Award at the Tokyo International Film Festival

LIKE A VIRGIN – Directed by Lee Hae-Jun Lee and Lee Hae-Yeong

SAT MAR 5th, 21:00

Nominated for Asia Pacific Screen Award

THE MOUNTAIN THIEF – Directed by Gerry Balasta

SAT MAR 5th, 21:00

Special Award Jury at San Francisco International Asian American Film Festival

DON'T CRY FOR ME, SUDAN – Directed by Goo Soo-hwan

SUN MAR 6th, 19:45 and FRI MAR 11th, 19:00

Academy Award Nominee in documentary section for Korean film

HARMONY – Directed by Kang Dae-Gyu

SAT MAR 12th, 19:00

Starring: Yunjin Kim from the critically acclaimed series LOST!

OLD PARTNER – Directed by Lee Chung-Ryoul

SAT MAR 12th, 21:30

Awarded best documentary at 2008 Pusan International Film Festival

WATER – Directed by Deepa Mehta

SUN MAR 13th, 19:30

Starring: Rishma Malik, and Seema Biwas

Nominated for an Oscar for Best Foreign Language Film of the Year at the Academy Awards

Special Events Highlights:

3rd National Video Portrait Competition - FRI MAR 4th

A selection of independent Canadian films and videos, submitted by artists working across Canada, featuring Asian content and/or themes



5049, St-Urbain, Montreal, QC H2W 1Z5 Canada

Tel: (514) 564-0838 Fax: (514)439-1283

www.cine-asie.ca

AMÉRIASIA

FILM FESTIVAL

www.amerasiafestival.com

Double Screening - SUN MAR 6th

“Hollywood Chinese” by Arthur Dong (starring Nancy Kwan) and “Suite Suite Chinatown” by Asian-Canadian Directors, followed by artists talk

Industry Seminars - FRI MAR 11th

Introductory Asian Canadian Co-Production Summit/ Financial management and legal document negotiation in filmmaking

Bollywood Night - SAT MAR 12th

Screening of “Bollywood Dream” directed by Béatriz Seigner and produced by Ram Devineni followed by Bollywood Dance Soirée (Performance & Workshop) by local Bollywood dance troop

INFORMATION:

SCREENING AND INDUSTRY SERIES VENUES

Cinémathèque Québécoise, 335 Boulevard de Maisonneuve Est

Cinérobothèque-NFB, 1564 rue St-Denis

J.A. Salle De Sève Concordia, in J.W. McConnell Building (Library), local LB-125,
1400 de Maisonneuve West

Tickets

Screenings and seminars: \$8(regular) /\$6(student and elderly)

3rd National Video Portrait competition: \$2 with a chance to win several prizes

Industry Seminars Pass (for both seminars): \$15(regular)/\$10(student); One seminar:
\$8(regular) /\$6(student)

Bollywood Night: \$12

Cinémathèque québécoise screenings:

\$7 (regular) / \$6(Student and elderly) / \$4 (Children 6-15 years)/Free (Children 0-5 years)

*Discount applies to students (with valid current ID)

All tickets for films screened at Cinéma theque Québécoise and Cinérobothèque-NFB are available 1 day before the screening date at the respective cinema



5049, St-Urbain, Montréal, QC H2W 1Z5 Canada

Tel: (514) 564-0838 Fax: (514)439-1283

www.cine-asie.ca

AMÉRASIA

FILM FESTIVAL

www.amerasiafestival.com

All tickets for films screened at J.A De Sève Concordia can be purchased from Friday March 4th to Sunday March 6th starting at 4pm in the lobby in front of the cinema room.

Bollywood Night tickets can also be purchased at J.A De Seve. You could also send us an e-mail at amerasia@cine-asie.ca to book your spots for all special events.

Contact

Ciné-Asie, 5049, rue St Urbain,
Montréal, Québec, H2T 2W4, Canada
Tel: 514-564-0838 | Fax: 514-439-1283
amerasia@cine-asie.ca

Visit www.amerasiafestival.com for further information.

Un grand succès à la soirée d'ouverture de la 2e édition du Festival de Film AmérAsia à Montréal

AmérAsia a débuté hier, le 3 Mars avec une soirée d'ouverture très chaleureuse à la Cinémathèque Québécoise, avec la présence d'un grand public, de CTV Montréal et des médias des communautés asiatiques, ainsi que des représentants des gouvernements canadien, coréen, Hongkongais et japonais. AmérAsia a reçu énormément de spectateurs pour voir le film d'ouverture "One Big Hapa Family" et pour participer à la discussion sur le sujet d'identité. Le festival continuera ce weekend (du 4 mars au 6 mars) et le weekend suivant (du 11 a 13 mars) avec une série de films asiatiques à la Cinémathèque Québécoise, à la Cinérobthèque-ONF et au Cinéma J.A. de Sève.

AmérAsia célébrera la diversité culturelle canadienne, asiatique et son intégration au Canada. Le festival présentera plus de 22 films internationaux et des vidéos provenant de 10 pays, en se concentrant sur le cinéma sud-coréen cette année. Aussi, 5 événements spéciaux, comprenant des ateliers et des séminaires seront ouverts aux professionnels de l'industrie et au grand public.

Nous espérons que vous profiterez d'AmérAsia!

Bon cinéma!



5049, St-Urbain, Montréal, QC H2W 1Z5 Canada
Tel: (514) 564-0838 Fax: (514)439-1283
www.cine-asie.ca

AMÉRASIA

FILM FESTIVAL

www.amerasiafestival.com

LES FILMS EN VEDETTE

THE CLONE RETURNS HOME – Réalisé par Kanji Nakajima

SAMEDI 5 mars, 17:00

Prix de la meilleure direction photo au New York Asian Film Festival

BARKING DOGS NEVER BITE – Réalisé par Bong Joon-Ho

SAMEDI 5 mars, 17:00

Gagnant du prix de la Fédération Internationale de critique de cinéma, pour le meilleur jeune réalisateur asiatique au 25e festival du film international de Hong Kong International.

A BRAND NEW LIFE – Réalisé par Ounie Lecomte

SAMEDI 5 mars 19:00 et DIMANCHE 6 mars, 21:30

Gagnante du “Asia Pacific Screen Award” et du “Asian Film Award” au Festival International du Film de Tokyo(2009)

LIKE A VIRGIN – Réalisé par Lee Hae-Jun Lee and Lee Hae-Yeong

SAMEDI 5 mars, 21:00

En nomination pour le “Asia Pacific Screen Award”

THE MOUNTAIN THIEF – Réalisé par Gerry Balasta

SAMEDI 5 mars, 21:00

Prix spécial du Jury au San Francisco International Asian American Film Festival

DON'T CRY FOR ME, SUDAN – Réalisé par Goo Soo-hwan

DIMANCHE 6 mars, 19:45 et VENDREDI 11 mars, 19:00

En nomination pour un Academy Award dans la section documentaire Coréen

HARMONY – Réalisé par Kang Dae-Gyu

SAMEDI 12 mars, 19:00

Avec: Yunjin Kim de la série populaire et fort appréciée LOST! (2009)

OLD PARTNER – Réalisé par Chung-Ryoul Lee

SAMEDI 12 mars, 21:30

En nomination pour le “Grand Prix du Juré” au Sundance Film Festival (2009)



5049, St-Urbain, Montréal, QC H2W 1Z5 Canada

Tel: (514) 564-0838 Fax: (514)439-1283

www.cine-asie.ca

AMÉRASIA

FILM FESTIVAL

www.amerasiafestival.com

WATER – Réalisé par Deepa Mehta

DIMANCHE 12 mars, 19:30

Avec: Rishma Malik et Seema Biwas

En nomination pour un Oscar pour le “Meilleur Film de Langue Etrangère de l’Année” au Academy Awards (2005)

LES EVENEMENTS SPECIAUX

3e édition de la Compétition Nationale de Portrait Vidéo - VENDREDI 4 mars

Une sélection de films indépendants canadiens soumis par des artistes du pays qui met en avant l’Asie.

Double Projection - DIMANCHE 6 mars

“Hollywood Chinese” d’Arthur Dong (avec Nancy Kwan) et “Suite Suite Chinatown” par des directeurs canado-asiatiques, suivi d’un “artist talk”

Séminaires de l’Industrie du Film - VENDREDI 11 mars

Sommet d’introduction sur la co-production canado-asiatique/Négociation de documents juridiques et de gestion financière en réalisation de films.

Soirée Bollywoodienne - SAMEDI 12 mars

“Bollywood Dream” réalisé par Béatriz Seigner et produit par Ram Devineni sera projeté et suivra une danse par une troupe locale et un atelier de danse Bollywoodienne. La soirée se terminera en musique et les festivaliers seront invités à monter sur la piste de danse.

INFORMATION:

LIEUX DES PROJECTIONS ET DES EVENEMENTS

Cinémathèque Québécoise, 335 Boulevard de Maisonneuve Est

Cinérobotique-ONF, 1564 rue St-Denis

J.A. Salle De Sève Concordia, J.W. McConnell Building (Library), local LB-125,
1400 de Maisonneuve Ouest

Billets

Projections: \$8 (régulier)/\$6 (étudiants et personnes âgées)

3e Competition Nationale du Portrait de Video: \$2



5049, St-Urbain, Montréal, QC H2W 1Z5 Canada

Tel: (514) 564-0838 Fax: (514)439-1283

www.cine-asie.ca

AMÉRASIA

FILM FESTIVAL

www.amerasiafestival.com

Pass pour les séminaires de l'industrie de film (pour les 2 séminaires): \$15(régulier)/\$6 (Étudiants)

Soirée Bollywoodienne: \$12

Cinémathèque québécoise:

\$7 (Régulier)/\$6 (Étudiants et personnes âgées)/\$4 (Enfant 6-15 ans)/Gratuit (Enfants 0-5 ans)

*le tarif réduit s'applique uniquement aux étudiants ayant une carte d'étudiant valide.

Les billets pour les films présentés à la Cinémathèque québécoise et à la CinéRobothèque de l'ONF sont disponibles 1 jour avant la date de projection aux cinémas respectifs:

Les billets pour les films présentés à J.A. De Sève Concordia sont disponibles du Vendredi 4 au Dimanche 6 à partir de 16:00 à l'entrée devant la salle de projection.

Les billets pour la soirée *Bollywood Night* sont aussi en vente à J.A. De Sève Concordia. Vous pouvez également nous envoyer un courriel à amerasia@cine-asie.ca pour réserver vos places d'événements spéciaux.

Contact

Ciné-Asie, 5049, rue St Urbain,
Montréal, Québec, H2T 2W4, Canada
Tel: 514-564-0838 | Fax: 514-439-1283
amerasia@cine-asie.ca

Visitez le www.amerasiafestival.com pour plus d'informations



5049, St-Urbain, Montréal, QC H2W 1Z5 Canada
Tel: (514) 564-0838 Fax: (514)439-1283
www.cine-asie.ca